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Medlem af Inatsisartut  
Bendt B. Kristiansen, Inuit Ataqatigiit 

 

 

Besvarelse af § 37 spørgsmål nr. 224 om Naalakkersuisuts planer for nedsættelse 

af selskabsskattesatsen 

 

I medfør af Inatsisartuts forretningsorden § 37 har du fremsat spørgsmål til 

Naalakkersuisut om selskabsskat. Jeg vil besvare dem herunder. 

 

1. Er det Naalakkersuisuts hensigt at sænke selskabsskatten? 

 

Naalakkersuisut ønsker at skabe gode rammer for erhvervslivet. Det vil sige 

rammevilkår, der forbedrer virksomhedernes konkurrenceevne og investeringslyst, så 

der skabes gode muligheder for økonomisk vækst og dermed skabelse af varige 

arbejdspladser. En nedsættelse af selskabsskattesatsen er en af flere faktorer, der kan 

påvirke rammerne og er nævnt i koalitionsaftalen som et muligt konkret tiltag.  

 

Andre forhold såsom infrastruktur, uddannelsesniveau og adgang til arbejdskraft er 

faktorer som er mindst lige så vigtige. Når der investeres offentlige midler er det vigtigt, 

at den fælles investering giver det størst mulige afkast. Det skal derfor nøje analyseres, 

hvilke tiltag der giver den største positive effekt på virksomhedernes rammevilkår. 

Naalakkersuisut foretager løbende nøje afvejninger af dette og pt. prioriteres en 

nedsættelse af selskabsskatten lavere end infrastrukturforbedringer og et løft af det 

generelle uddannelsesniveau. 

 

 

2. Hvis man sænkede den nuværende selskabsskat fra 31,8% til 20%, hvor meget ville 

det koste landskassen i de næste 20 år? 

 

Her henviser jeg til svar til § 37 spørgsmål nummer 223 fra 2016, hvor det er beregnet 

at en nedsættelse på 1 procent point af selskabsskatten på kort sigt vil betyde en 

nedgang i skatteprovenuet på 9 mio. kr. En nedsættelse på 10 procent point vil således 

på kort sigt betyde en nedgang på 90 mio. kr årligt. Dertil kommer en teoretisk reduktion 

af skatteværdien af den udskudte skat på ca. 333 mio. kr., som vil blive fordelt over en 

længere årrække. 

Effekten over en 20 års periode er vanskelig at forudsige, da det vil afhænge af, hvilken 

indflydelse det vil få på virksomhedernes brug af de ekstra midler. Hvis virksomhederne 

vælger at investere den sparede skat vil det - alt andet lige - betyde et øget 

investeringsniveau og dermed flere private arbejdsplader til glæde for hele samfundet. 

Vælger virksomhederne at trække overskuddet ud til ejerne vil skattenedsættelsen 
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ingen indflydelse have på det samlede skatteprovenu, da beskatningen af udbytter ikke 

ændres. 

 

3. Hvad har Arbejdsgiver Foreningen givet udtryk for i den seneste periode i forskellige 

sager om hvor vidt selskabsskatten skal sænkes eller hæves? 

 

Grønlands Erhverv har i den seneste periode ikke mig bekendt udtalt sig offentligt om, 

hvorvidt selskabsskatten skal sænkes eller hæves. I 2016 i forbindelse med Finanslov 

2017 støttede Grønlands Erhverv den dengang planlagte sænkelse af selskabsskatten. 

Dette var dog under den tidligere naalakkersuisutkoalition.  

 

Grønlands Revisionskontor har i et høringssvar senest anvist en forhøjelse af 

selskabsskatten som alternativ til fremsættelse af et forslag om beskatning af 

kursgevinster på værdipapirer jfr. Naalakkersuisuts lovforslag herom på 

efterårssamlingen 2017 (EM2017/91). Naalakkersuisut har dog ingen planer om at 

foreslå selskabsskatten forhøjet.  

 

 

 

Inussiarnersumik inuulluaqqusillunga 

Med venlig hilsen 

Aqqaluaq B. Egede 

 


